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Provizorní lávka pro pěší a cyklisty přes Ostravici
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Již tradiční Rock and Roll Band Marcela Woodmana

Svižná hudba vyzvala k tanci většinu přítomných

Beskydská	podkova	31.7.2010
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Usnesení
z 27. zasedání Zastupitelstva obce Baška konaného dne 15. 07. 2010 v zasedací místnosti Obecního úřadu Baška

Zastupitelstvo	obce	Baška	schvaluje
27/1 program 27. zasedání Zastupitelstva obce Baška s rozšířením  jeden bod ve 
znění:
• „Rozpočtové opatření č. 2 rozpočtu pro rok 2010“, který bude projednáván jako 
bod 6. a ostatní body se tímto posouvají na body 7 -9.
27/2 rozpočtové opatření č. 2 rozpočtu pro rok 2010 v příjmech a výdajích bez navý-
šení, pouze úpravou mezi kapitolami a položkami.

Zastupitelstvo	obce	Baška	ruší
27/3 usnesení číslo  26/19 z 26. zasedání zastupitelstva obce Baška dne 24. 6. 2010 
ve znění: 
Zastupitelstvo obce Baška stanovuje v souladu s ustanovením § 68 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, počet členů zastupitelstva 
obce pro volební období 2010-2014 v počtu 13.

Zastupitelstvo	obce	Baška	rozhodlo
27/4 uzavřít Smlouvu o finanční spoluúčasti na výstavbě a provozování cyklotrasy 
„Kompletace páteřní cyklotrasy Ostrava – Beskydy, úsek Baška – Ostravice s odbočkou na 
Čeladnou“, dle přílohy č. 1 usnesení.

Zastupitelstvo	obce	Baška	určuje
27/5 zpravodajem 27. zasedání Zastupitelstva obce Baška p. Ing. Tomáše Břežka.
27/6 p. Kateřinu Korbášovou a p. Ing. Libora Sladkovského ověřovateli zápisu z 27. 
zasedání Zastupitelstva obce Baška.

Zastupitelstvo	obce	zmocňuje
27/7    starostu obce k podpisu smluv a dokumentů schválených na tomto zasedání.

Ing. Břetislav Jasek     František Carbol           
starosta obce Baška     místostarosta obce Baška
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Sdělení	občanům	o	vývoji	situace	s	realizací	nového	mostu	a	pro-
vizorní	lávky	pro	pěší

Od prvního jednání dne 24.05.2010 na OÚ Baška bylo KÚ avizováno řešení ha-
várie mostu projektem na provizorní přemostění, zpracovaným Vojenskou akademií 
Brno v součinnosti s Dopravoprojektem Ostrava a SS MSK. Ing. Tomáš Bohm, ředitel 
SSK sdělil, že bezkolizní průběh výstavby nového mostu je cca 2 roky. Ing. Ivo Muras 
sdělil, že mostní provizorium smontuje bezplatně armáda, tento bude dodán taktéž 
bezplatně ze státních hmotných rezerv a informoval, že Rada kraje projedná realizaci 
stavby 02.06.2010. Na jednání 07.06.2010 byla potvrzená realizace PD provizor-
ního mostu do 09.06.2010 na požadavek SS MSK. Ing. Eduard Plšek KÚ MSK, odd. 
krizového řízení potvrdil související součinnost KÚ MSK na zjištění materiálů a montáž-
ních kapacit AČR pro stavbu ženijního mostu. Vše směřovalo k realizaci prov. mostu v 
červenci 2010.
16.06.2010 oznámil první náměstek hejtmana pan Miroslav Novák, že Rada kraje 
stavbu mostního provizoria z důvodu vysokých nákladů (19,6 mil. Kč) zrušila a reali-
zuje pouze lávku pro pěší, v rozpočtové hodnotě 4.730.000 Kč. Starosta obce Baška 
Ing. Břetislav Jasek svolal v následujícím dni 17.06.2010 Radu obce Baška, která ve 
svém usnesení vyjádřila nesouhlas se zamítnutím výstavby mostního provizoria a uložila 
starostovi prošetřit rozpočet a vyčíslit náklady, které vzniknou zamítnutím výstavby most-
ního provizoria a následně vyvolat jednání s hejtmanem MSK Ing. Palasem. Vzhledem 
k napjatému programu vedení a Rady kraje byly využity nově zjištěné informace pro 
Zastupitelstvo MSK dne 23.06.2010. Reálný rozpočet místní stavební firmy je 12mil. 
Kč, čili o 7,6 mil. Kč nižší než původní, nebyla by nutná výstavba lávky pro pěší ve 
výši 4,7 mil. Kč a odpadly by výdaje na autobusovou dopravu ČSAD 750 tis. Kč 
ročně, asi 1,1 mil. Kč celkem. Ve světle těchto nových informací bylo požádáno Zastu-
pitelstvo MSK o přehodnocení stanoviska Rady kraje ze dne 16.06.2010 a současně 
nabízíme finanční spoluúčast obce, pro kterou je celá záležitost obrovským problémem 
(sloučená obec z místních částí Hodoňovice, Kunčičky u Bašky a Baška). Přístupy do 
škol, úřadu, stravování, zdravotnictví, zaměstnání, atd., atd. Most zajišťoval denní prů-
jezd 5-ti tis. osobních a 1 tis. nákladních vozidel denně a pouze s titulu objezdu osobní 
dopravy přes kratší trasu (Frýdlant n. O.) jde o roční náklady ve výši 5.000 os.aut x 
365 x 10 km x 6 Kč/km je 109.500.000 Kč/ročně. Za 1,5 roku je to již cca 160 mil. 
Kč. Prosíme o přihlédnutí k těmto údajům, které jsou poprvé takto vyčísleny.
Tento materiál byl předán starostou B. Jaskem zastupitelům MS kraje na jejich zasedání 
23.6.2010. V krátkém projevu starosta zdůraznil důležitost dopravního propojení a 
nabídl finanční spoluúčast obce. I přes tyto argumenty dopadlo hlasování negativně. 
Následovala tisková konference v KD Baška a zahájení petiční akce. V současné době 
je dokončována lávka pro pěší a cyklisty. Dále organizujeme jednání na úrovní kraje 
s dodavatelem a investorem nového mostu za účelem maximálně možného zkrácení 
termínu výstavby nového mostu.
       
      Ing. Břetislav Jasek
      Starosta obce 
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Informace	k	organizaci	školního	roku	2010-2011

Školní rok bude zahájen  ve středu 1. září 2010  od 8.15 do 9.15 hod. v jednotlivých 
třídách školy v Bašce a v Kunčičkách u Bašky.
Ihned po přivítání žáků proběhnou informační schůzky rodičů 1. tříd. Prosíme rodiče 
prvňáčků, aby se schůzky zúčastnili. 
Žáci 1. tříd jsou rozděleni do jednotlivých budov podle místa bydliště. Tedy žáci z 
Bašky jsou zařazeni do 1. třídy v Bašce, žáci s bydlištěm v Kunčičkách a Hodoňovi-
cích do 1. třídy v ZŠ v Kunčičkách. Pokud potřebujete umístit Vaše dítě do jiné budovy, 
než vyplývá ze zařazení, žádejte co nejdříve o přeřvedení emailem, telefonicky nebo 
osobně ředitelku školy.
Z důvodu přestupu některých žáků budoucí 3.A a 3.B  třídy na jiné školy jsme nuceni 
tyto třídy spojit. Třetí třída bude otevřena v budově ZŠ v Bašce v počtu 29 žáků.

Prosíme rodiče žáků, kteří se v průběhu prázdnin rozhodli své dítě z důvodu uzavření 
mostu pro motorová vozidla přihlásit na jinou školu, aby to škole oznámili v co nej-
kratším termínu z důvodu konečného zpracování organizace školy ve školním roce 
2010-2011. 
Pro děti, které budou přecházet pěší lávku jsme rozhodnuti zajistit co nejbezpečnější 
přesun především při přecházení silnice ke škole, kde je v současné době nebývalý 
provoz. Budeme se snažit o zajištění přechodu pro chodce u školy od 7.15 do 8.10 
hod. Taktéž  odpoledne při přechodu na svozové autobusy.
Školní družina i stravování bude v provozu od čtvrtku 2. září 2010. První školní den je 
nutné děti ke stravování a pobytu v družině přihlásit.

Další informace sledujte na www.skolabaska.cz nebo na jednotlivých budovách a 
vývěsní skříňce před školou a to od 15. srpna.

Organizace tříd:

Třída žáků Třídní učitelka   místo
1.A 20 Mgr. J. Herecová   Baška
1.B 19 Mgr. E. Palovská   Kunčičky
2. 21 Mgr. V. Teperová   Kunčičky
3. 29 Mgr. B. Římanová  Baška
4. 23 Mgr. J. Kolčářová  Baška
5. 25 Mgr. D. Beránková  Baška

Všem dětem naší školy přejeme krásný zbytek prázdnin!

Kontakty: tel. 558 649 203, ŘŠ: 734 447 300, ZŘŠ: 734 447 293  hospodářka 
školy:  734 447 295, email: monikagreschnerova@seznam.cz
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Příměstský	tábor	v	Bašce	se	vydařil

 Bylo čtyři odpoledne a neděle se ukázala být deštivým dnem. Nicméně, i přes ne-
přízeň počasí začaly u staré recepce vyrůstat první stany a přístřešky, jež očekávaly pří-
chod mladých indiánů. S přicházejícím večerem pak začalo táboru dominovat indián-
ské tee- pee. Přišla noc a měsíc se zvedl vysoko nad stromy. Vše bylo zalito přízračným 
dnem a plíživá mlha vnášela mezi stany ticho.
      Všechen klid z tábořiště odnesly výkřiky prvních malých obyvatel, kteří od ponděl-
ního rána začali okupovat vesničku. Okolo desáté se sešlo 26 dětí, postupně se sezna-
movali s ostatními indiány a už odpoledne se rozdělili do tří kmenů- Apačů, Šošonů 
a  Cherokeeů, aby mohli bojovat za své náčelníky a soukmenovce. Posilněni výtečnou 
stravou z  jídelny GEMA se naučili pohybu poslepu, plavbě na lodích, mrštnému úniku 
nepříteli a většina z nich alespoň na malý okamžik ovládla umění opékání párků ani 
do syrova ani do zuhelnatělé podoby. 
      Ke konci prvního týdne je z Ondřejníku vyhnala průtrž mračen a tak byli nuceni 
strávit několik dní v myslivecké chatě. Tam se věnovali ležení, kartám, křiku, puzzlím, 
hračkám a taky tvorbě neuvěřitelného nepořádku.
      Ze spárů lenivosti a melancholie je v pondělí vytrhl autobus, kterým se odvezli do 
westernového městečka nedaleko Boskovic, kde byli k vidění stáda koní, bizoni, krávy, 
ale také spousta kovbojů, barových tanečnic, opravdový sheriff a indiáni. V úterý se 
rozsvítilo slunce, aby mohli shlédnout divadelní představení s pistolníky, padouchy či 
krásnými slečnami a v žilách jim tuhla krev při pohledu na padající těla zastřelených 
kovbojů. A když pak se západem slunce opouštěli Šiklův mlýn, ještě dlouho jim zněly 
svištící kulky v uších.
    Čtvrtek jim opět dovolil spatřit slunce a tak se z chaty přestěhovali do vesnice, za-
hráli jednu větší hru  a opět se uchýlili do stanu kvůli deště. Avšak, správným indiánům 
radovánky špatné počasí nepřekazí, úsměv z tváře nesmyje déšť a přebytek energie 
neodplaví žádná velká voda. 
   Na poslední chvíli je ještě třeba utratit poslední zlato v casinu či baru, poveselit se s 
novými přáteli a pak už se neodvratitelně blíží odchod a loučení.
    A znovu tady byla noc, měsíc se zvedl vysoko nad stromy a indiánská vesnice bude 
na dlouhý čas naplněna tichem a vzpomínkami na neopakovatelné zážitky.  

       Modrý Bizon

Na internetových stránkách Obce Bašky www.baska.cz si můžete do 30.8.2010 
vyhledat záznam televize RTA – Prima z příměstského tábora dětí na přehradě v Bašce. 
Na realizaci se organizačně, materiálně i finančně výrazně podílela Obec Baška. 
Vlastní organizace byla dílem Hany Běčákové s podporou její rodiny. Myslivecké sdru-
žení Baštice poskytlo svou chatu zdarma. Všem patří dík.
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Celá	škola	tančí

V pátek 25. 6. se v Kulturním domě v Bašce již poněkolikáté roztančila celá škola. 
Tento den se konal třetí ročník taneční soutěže pro děti ze ZŠ Baška. Soutěžící se do 
boje o medaile pustili s vervou. Pilně nacvičovali, sami sobě se stali choreografy i 
trenéry. Ve škole se tančilo všude, na chodbách, ve třídě i v tělocvičně. Před soutěží 
si tanečníci vylosovali pořadí, ve kterém po té vystupovali. Letos zasedla k bodování 
a posuzování soutěžících nová porota, opět složená z opravdových odborníků, kteří 
mají k tanci a pohybu co říct. Účast v porotě přijala paní učitelka Chrapková, která již 
dlouhá léta vyučuje v Lidové škole umění ve Frýdku – Místku tanečnímu oboru. Dalšími 
porotci a vzácnými hosty byli Mistři světa 2008 z Nauders ve formaci v latinskoame-
rických tancích Jakub Bodek a Jana Plačková z Klubu Jarky Calábkové z Ostravy a 
neméně odbornou porotkyní byla paní Věra Czudková, gymnastka vedoucí cvičení dětí 
a aerobiku žen .  
Tréma byla veliká, ale obecenstvo složené ze spolužáků ji rychle zahnalo úžasnou 
atmosférou a potleskem. Soutěžilo se ve dvou kategoriích dle věku a povahy tanců. I. 
kategorii zastupovaly děti 1. – 3. třídy, II. kategorii děti 3.- 5. třídy.Výkony nejmladší 
kategorie byly velmi zdařilé a přesvědčivé. Porota neměla rozhodování vůbec jednodu-
ché. Na prvním místě v kategorii jednotlivců se s plným počtem dvaceti  bodů umístila 
Klára Beránková, na druhém místě s těsným bodovým ziskem Kristýna Saforková a na 
krásném třetím místě Rozálie Tesarčíková. V kategorii skupin se na prvním místě umístili 
Soňa Kupčáková s Davidem Žídkem, na druhém Jana Stavarková s Dominikem Tobo-
lou a na třetím Soňa Kupčáková s Adrianem Burešem. 
Sál se začínal dostávat do varu při rytmických vystoupeních s nápaditou choreografií 
dvojic druhé kategorie. Hvězdami dopoledne se stali „Župani“ Martin Fabík a Marek 
Mandak. V bodování skupin se vša  porota stala bezradnou. Výkony byly nad oče-
kávání vyrovnané a nezbylo, než udělit dvě první místa. Zvítězily „Kočky“ v podání 
Nikoly Kopčové a Markéty Slípkové a společně s nimi získali první příčku výše zmíněni 
„Župani“. Na druhém místě se umístily krásně sehrané Kristýna a Karolína Kocichovy 
a na třetím Rosťa Meier a Martin Tobola, kteří se představili v provedení drsnějších 
hochů. Na prvním místě se v kategorii jednotlivců s plným počtem bodů umístila Nikol 
Greschnerová s působivou taneční choreografií „Sním, že tančím“, na druhém Alena 
Pobudová s ladným tancem „La Mamba“ a na třetím Aneta Meierová s rytmickým  
tancem „Coldy“. 
Celý sál si v závěru vytleskal „Župany“ a roztančil se v rytmu skladby Michala Davida.
První vlaštovka blížících se prázdnin se povedla a už teď se těšíme na další ročník této 
povedené akce.
Děkujeme porotcům a všem dětem přejeme příjemné prožití prázdnin, plné sluníčka, 
koupání a pohody.

         J.H.



8

Zleva R. Tesarčíková, K. Saforková, K. Beránková byly nejúspěšnější v kategorii 1. – 3. ročník.

Rodinná	kronika

V měsíci září 2010 oslaví své životní jubileum:

Tošenovská D. 70 Baška  Krpelíková L. 70 Baška
Šromek F. 70 Baška  Sanytrová E. 70 Baška
Pastorová A. 70 Hodoňovice Brojáč E. 70 Baška
Javůrková L. 75 Hodoňovice Penkalová A. 75 Kunčičky
Březina A. 80 Baška  Otipková B. 90 Hodoňovice

Blahopřejeme.
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Čendaspolek	v	Arboretu	Nový	Dvůr	u	Opavy

Pozvání pracovníka Arboreta Nový Dvůr Dalibora Ličky, hodoňovického rodáka, k 
prohlídce této botanické zahrady, neodmítli členové hodoňovického Čendaspolku a 
poslední červnový pátek vyrazili malým autobusem na přírodovědný výlet do těchto 
míst. Nikdo jistě nelitoval, všichni byli mile překvapeni, co vše se o arboretu a jeho 
zelených exemplářích přímo z úst člověka fundovaného dozvěděli. Ale po pořádku. 
Když dorazili účastníci zájezdu před brány Novodvorského arboreta, kde už je čekal 
Dalibor Lička s manželkou, ani netušili, že mají veliké štěstí, protože v areálu se právě 
nacházela expozice motýlů. „Po vstupu do tohoto „motýlího pavilonu“ jako bychom se 
ocitli v tropech, kolem nás létali nádherní motýli, různě velcí, pestře zabarvení i méně 
výrazní. Na listech banánovníků i jiných tropických rostlin bylo možné vidět i kukly 
těchto létajících krasavců. A k tomu odborný výklad člověka, který se o ně stará – to 
byly úžasné okamžiky,“ řekl s nadšením Radim Pobuda, který zde přijel s Čendaspol-
kem s manželkou a dvěmi dětmi, které rovněž projevovaly velké překvapení nad mo-
týly. Dále prohlídka pokračovala skleníky s malou expozicí subtropických a tropických 
rostlin. A poté už se „Čendaspoláci“ 
během procházky měli možnost více 
dozvědět o jednotlivých exponátech 
botanické zahrady se zaměřením na 
keře a stromy. Základem pro dnešní 
sbírku se stal původní zámecký park. 
Dnes činí plocha arboreta 23 ha a 
roste zde na 7 000 druhů, variet, 
kultivarů a odrůd dřevin z celého 
světa. Mezi nejzajímavější expozi-
ce patří jistě cedr atlaský, borovice 
malokvětá nebo zeravinec japonský. 
Nachází se zde i nejvzácnější rostlina 
světa z dosud nepopsaného rodu 
čeledi Araucariacea, jehož stáří odhadli odborníci na 500 až 1 tis let. Děti přitahoval 
poměrně velký rybník, kde mohli nakrmit kapry a jiné ryby. Klid a pohoda, vůně dřevin 
i kvetoucích okrasných stromů byly jistě všem přítomným tím nejlepším balzámem či 
pohlazením na duši v této uspěchané době.
„Čendaspoláci“ poděkovali za velmi poučný výklad manželům Ličkovým a odebrali 
se na zpáteční cestu. Zastávka byla ještě u památníku II. světové války v Hrabyni, kde 
nejen děti obdivovali expozici těžké bojové techniky. Když autobus dojel do své cílové 
stanice u hostince „U Čendy“ v Hodoňovicích, kde výletníky  čekala výborná večeře, 
všichni společně se shodli na tom, že v našem regionu je jistě mnoho krásných míst, 
které stojí za to shlédnout. A Arboretum Nový Dvůr u Opavu určitě k nim patří. 

      Dajana Zápalková
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HODOŇOVICKÝ	KOSTEL	PANNY	MARIE	BUDE	MÍT	NOVÉ	ZVONY

„Živé volám, mrtvé oplakávám, blesky odháním“ Schiller, Friedrich von

V Hodoňovicích se připravují na slavnostní událost, která se velmi významně vepíše do 
historie, této do roku 1960 samostatné obce.
Hodoňovický kostel Panny Marie byl postaven v roce 1875, určitě patří k velmi pečlivě 
udržovaným sakrálním stavbám našeho regionu. Je to zásluhou nejenom mimořádné 
obětavostí zdejších farníků, místecké duchovní správy, ale i Obce Baška .
Aby spokojenost hodoňovických farníků byla úplná rozhodli se nelitovat nemalých 
finančních prostředků a úsilí k tomu, aby stávající železné a poměrně nekvalitní zvony 
nahradili novými . Jejich mnohaleté úsilí je v letošním roce korunováno úspěchem. Dob-
rovolnými finančními sbírkami se  podařilo získat nemalé finanční prostředky k zhotovení 
dvou  nových  zvonů. Před jejich umístěním do věže hodoňovického kostela musí  předchá-
zet nezbytný slavnostní církevní obřad „vysvěcení“,které provede místecký děkan Mons. 
Josef Maňak.
Stane se tak při slavnostní bohoslužbě v neděli 15. srpna v 10 hod. za spoluúčinkování 
hodoňovického chrámového sboru, vedeného sbormistrem Adolfem Kolčářem /89/.
Vystoupení chrámového sboru bude nejenom důstojným obohacením této významné du-
chovní slavnosti, ale také symbolickým poděkováním členů sboru svému sbormistru Adolfu 
Kolčáři, který prakticky značnou část svého volného času věnoval již od studentských 
let vedení chrámových sborů v Hodoňovicích a Bašce , a to až do dnešních dnů je ještě 
vypomáhá jako varhaník v hodoňovickém kostele. A nelze nezmínit také jeho čtyřicetileté 
vedení Lašského smíšeného pěveckého sboru. Jsou to tisíce hodin nezištné a obětavé práce 
v několika pěveckých sborech. A také odpověď těm, kteří si u podobné činnosti kladou 
podmínku : „Co za to?“ 
A na otázku proč našel zalíbení v lásce ke zpěvu odpovídá Adolf Kolčář verši německého 
básníka: „ Svoboda je jenom v říši snů a krása žije jenom ve zpěvu.“Schiller ,Friedrich von. 
Po skončení bohoslužby v hodoňovickém kostele se ještě v jeho prostorách uskuteční krátké 
vystoupení nejenom chrámového sboru, ale i dalších hostů. Svou účast přislíbila i  dlou-
holetá sólistka Městské opery v Kolíně na Rýnem prof. Alena Čihánková, která svou letní 
dovolenou pravidelně prožívá v Bašce, vystoupí i sólista Lašského smíšeného pěveckého 
sboru a jeho předseda Michal Válek, houslista Zdeněk Plecháček a snad i někteří další.
Toto vystoupení bude symbolickým poděkováním všem dárcům, kteří se podíleli na tom, že 
se dlouholeté přání hodoňovických farníků mohlo naplnit.
Slavnostní akt bude zakončen položením kytic ke  hrobům P. Zdislava Škrabala, od jehož 
nedožitých narozenin uplynulo v letošním květnu 100 let, kněze, zakladatele farní charity v 
Místku, spisovatele, básníka , politického vězně a kytici členové chrámového sboru položí 
také ke hrobu paní Anny Kolčařové / +2008/,  jedné ze zakladatelek Lašského smíšeného 
pěveckého sboru, jeho dlouholeté členky, stejně tak jako členky chrámového sboru.
Na jednom z nových  zvonů je vepsáno: „Věnovali manželé Anna a Adolf Kolčářovi“ - i to 
o něčem vypovídá.

       František Vaníček 
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ZE	ZAŽLOUTLÉHO	ALBA

Archivní fotografie z 19. března 1977  zachycuje  některé občany Bašky , především  
členy Lašského smíšeného pěveckého sboru, kteří se    zúčastnili divadelního předsta-
vení hry Al. Jiráska Lucerna v historické budově  Národního divadla v Praze-  před 
její  několikaletou  nákladnou rekonstrukcí. Slavnostní znovuotevření ND se uskutečnilo 
18.11.1983.
Při této příležitosti měli  možnost  na pozvání ekonomického pracovníka Národního 
divadla Rudolfa Fialy si prohlédnout   prostory  naší „Zlaté kapličky“ a to i ty, kam  se 
většina návštěvníků  nedostane ,  nejenom hlediště ND,  jeviště, representační místností 
ND-  ,ale   také severní terasu historické budovy ND s pohledem na Hradčany, / viz 
foto/.
Dolní řada zleva:Petr Saniter,Jaroslav Chromiák,Karel Řeha,Drahomíra Chromiáko-
vá,Ludmila Šigutová, Marie Galiová, Antonín Galia, Milada Lepíková, Anna Kolčářo-
vá,Adolf Kolčář,Marie Pavlasová. Prostřední řada- zleva:Marie Nytrová,Jiřina Řeho-
vá,Lenka Měrková,Jan Měrka,Miloslav Lepík,Slavomír Pavlas. 
Zadní řada zleva:Ludmila Foldynová,Anna Sanitrová Ludmila Javorská,Felix Nytra,  
František Javorský, Slavomír Šigut. 

Foto: archiv Františka Vaníčka
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INFORMACE	POLITICKÝM	STRANÁM,	HNUTÍM	A	SDRUŽENÍM,	
KTERÉ	BUDOU	KANDIDOVAT	V	LETOŠNÍCH	KOMUNÁLNÍCH	VOLBÁCH	

V	BAŠCE	15	.-	16.	říjen	2010

	
Pokud máte zájem publikovat ve Zpravodaji Obce Baška  volební program, fotografie 
, jména a údaje o kandidátech bude to možné, a to za stejných podmínek pro všechny 
kandidující subjekty.
1, Rozsah textů a fotografií nesmí překročit dvě stránky formátu A5 velikosti písma 10, typ 
písma Times New Roman. Dodejte osobně na OÚ nebo emailem na adresu j.zak@baska.
cz 
2, Další předvolební materiály nebudou do Zpravodaje Obce Baška zařazeny , např. ani 
formou placené inzerce.
3, Redakce Zpravodaje nebude provádět žádné další grafické, stylistické ani gramatické 
úpravy obdržených textů. Za jejich věcnou správnost i obsah zodpovídají představitelé 
jednotlivých kandidujících subjektů v Obci Baška.
4, Uzávěrka pro dodání příspěvků na OÚ Baška - Ing. Josefu Žákovi je do pátku 17. září 
2010 - 11.00 hod.
5, Zpravodaj č. 5., kde budou tyto materiály včetně oficiálních informací ke komunálním 
volbám publikovány bude distribuován pracovníky POŠTY v Bašce ve dnech 22. – 24 září 
2010.

Krátkodobý	pronájem	sálu	KD	Baška	k	předvolebním	aktivitám

/ schůze, kulturní programy, výstavy apod./

l. Každý subjekt kandidující v letošních komunálních volbách v Obci Baška může využít 
bezplatně pronájem sálu KD Baška za těchto podmínek:

V předvolebním období září - říjen 2010 pro akci v rozsahu do 4 hodin Pokud budete mít 
zájem na zajištění pronájmu sálu KD na větší počet dnů, případně na
dobu delší než jsou čtyři hodiny je nutno uhradit nájemné sálu dle stávajícího platného 
ceníku pro pronájem sálu a místností KD Baška.

Vzhledem k tomu, že v měsíci září a říjnu se uskuteční v sále KD několik již dlouhodobě 
připravených akcí, je nutno termín možnosti pronájmu sálu KD projednat co nejdříve.
 Kontakt:p.Dušan Janík, správce KD Baška, 603 429 365 nebo sl. Petra Ferfecká, pracov-
nice OÚ Baška 558 445 210.
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Svatbě	v	kostele	sv.	Ignáce	z	Loyoly	na	Borové	byli	přítomni	hosté	
mnoha	zemí.

Bašský rodák David Kahánek a Eugenie Chernenko, praneteř někdejšího generálního 
tajemníka Komunistické strany Sovětského svazu Konstantina Ustinoviče Černěnka
 si řekli své „ano“v Malenovicích . „Svatební hosté přijeli z Bolivie, Kolumbie, Brazilie, 
Thajska, Řecka , Itálie, Finska , Norska a samozřejmě z Ruska“, připomenula Davidova 
babička paní Karla Pasterňáková z Bašky, která nemohla mezi svatebními hosty svého 
vnuka, pracujícího ve významné mezinárodní firmě věnující se poradenství v oblasti 
politiky, financí a informační technologie rozhodně chybět. Před svatebním obřadem 
novomanželům a svatebním hostům přišli zahrát do hotelu Hamr v Ostravici také mladí 
hudebníci Základní umělecké školy z Frýdlantu nad Ostravicí .Hlavním protagonis-
tou svatebního obřadu, přetlumočeného z češtiny do ruštiny a angličtiny, byl římsko 
- katolický kněz P. Antonín Kocourek ze Staré Bělé. Svatební obřad byl umocněn i o 
mimořádný kulturní zážitek - zpěvem sólistky Národního divadla Praha paní Ireny Mag-
nuskové, rodačky z Janovic, kterou na varhany doprovázel pan Petr Strakoš z Fryčovic. 
Na svatebním oznámení měli novomanželé verše anglického básníka, čelného předsta-
vitele viktoriánské poezie R. Browninga / 1812 - 1889/ : „Grow old with me The best 
is yet to be.“/ Stární se mnou / Po krátkém pobytu v Beskydech pak odjeli novomanže-
lé do Finska, kde oba pracují. Jistě se budou do kraje, kde si řekli své společné „ano“ 
rádi vracet. Mnoho štěstí v jejich společném životě jim přejí i jejich příbuzní, přátelé a 
známí i z našeho kraje. 

Zleva: David Kahánek, Evgenia Chernenko, P. Antonín Kocourek
Sobota 12. června 2010 - 13.00 hod. kostel sv. Ignáce z Loyoly na Borové.
Archiv p. Karly Pasterňákové 
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V	rámci	blížícího	se	100.	výročí	od	vzniku	československých	legií	se	při-
pravuje	již	druhá	publikace	mapující	osudy	příslušníku	prvního	zahranič-

ního	odboje	z	Frýdecko-Místecka.

	
Letos v říjnu si připomeneme již 92 let od vzniku samostatné Československé republiky. 
K založení tohoto státu a k jeho vysoké prestiži mezi vítěznými zeměmi přispěla i vlast-
ní dobrovolnická armáda tzv. legionářů, bojujících na straně britsko-francouzsko-ruské 
dohody. Právě existence této naší první novodobé armády dala politikům soustředěným 
kolem pozdějšího prezidenta T. G. Masaryka silný mandát pro vyjednávání o nově 
vznikajícím státě. Největší počet legionářů pocházel z řad českých vojáků rakousko-
uherské armády, kteří padli či dobrovolně přešli do zajetí. Zárodky legií vznikly již v 
prvním roce světové války - roku 1914 v Rusku, Francii či Srbsku. Teprve později, v 
roce 1917, vznikl zárodek čsl. legií také v Itálii. 
Přestože první světová válka skončila v listopadu roku 1918, naši legionáři se vra-
celi do své vlasti průběžně po dobu dvou let. Ať už máme na mysli část italských a 
francouzských, kteří se zúčastnili bojů na hranicích s Maďarskem či Polském, nebo 
početnou masu ruských legionářů vracejících se z Ruska cestou kolem světa. Celkový 
počet všech československých legionářů z první světové války se pohybuje kolem 88 
000 - poslední z nich zavřel oči před více než deseti lety. Na základě studia archivních 
materiálů se podařilo sestavit seznam přibližně 850 legionářů a cca 200 nelegioná-
řů tzn. branců, kteří mají vztah k našemu regionu. Tento přehled, který bude časem 
doplněn informacemi z Vojenského ústředního archivu, však poskytuje jen strohá životo-
pisná data a údaje o službě v legiích. Aby tento obraz nebyl jen prázdným soupisem, 
obracím se na potomky i příbuzné legionářů z první světové války, kteří by byli ochotni 
podat jakékoli informace o životě svých otců, dědů, strýců…. Vedle služby v legiích 
bych totiž krátce vylíčil i následné osudy legionářů po příchodu do vlasti. Vždyť většina 
z nich začala „samostatně“ žít až po návratu ze světové války a příslušnost k legii, 
jim mnohdy otevřela nové obzory. Přivítám rovněž jakýkoli doprovodný dokumentační 
materiál (fotografie, vzpomínky…). Vše bude obratem vráceno!!!
Na závěr přikládám seznam dosud zjištěných příslušníků legionářských pluků - rodáků 
a občanů Bašky, Hodoňovic a Kunčiček. U jmen jsou uvedena data i místa narození, 
příslušnost k legii a dosažená hodnost. PS: V případě Kunčiček u Bašky zatím nelze 
zcela vyloučit záměnu s Kunčičkami u Ostravy. 

Baška
Foldyna, Antonín; n. 13. 1. 1898 Baška; italská legie - 39. pluk, střelec
Chovanec, Josef; n. 27. 7. 1888 Baška; italská legie - 33. pluk, střelec
Kacíř, Karel; n. 1. 11. 1890 Baška; italská legie - 34. pluk, strážmistr
Karas, Michal; n. 18. 9. 1890 Huntířov; italská legie - telegrafní rota, strážmistr
Kocich, Ignác; n. 13. 7. 1895 Baška; ruská legie - 1. pluk, střelec
Kozel, Čeněk; n. 12.7.1881/2 Baška; ruská legie - posádka Vladivostok, střelec
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Langer, Antonín; n. 15. 1. 1894 Baška; francouzská legie - 23. pluk, střelec 
Majer Karel; n. 20. 1. 1895 Baška; ruská legie - inventární rota, pracovník
Mamula, Josef; n. 15. 8. 1893 Baška; italská legie - 31. pluk, střelec
Palička, Josef; n. 11. 12. 1896 Ostrava-Výškovice, italská legie - autooddělení
Pokluda, Richard; n. 18. 9. 1892 Frýdek, ruská legie - 2. pluk, desátník
Schmid Augustin; n. 12. 6. 1887 Pustějov; ruská legie - štáb čsl. vojsk, střelec
Schmidt Arnold; 14. 9. 1878? Baška; ruská legie - sborná rota, pracovník
Šimík, Josef; n. 15. 3. 1891 Baška ?; francouzská legie - 21. pluk, četař
Hodoňovice
Langer, Cyril; n. 6. 7. 1889 Jistebník; italská legie - 31. pluk, kapitán
Metra, Vojtěch; n. 24. 3. 1883; ruská legie - týlní infanterie, střelec
Kunčičky u Bašky
Bužga, Antonín; n. 15.9.1893/4 Kunčičky; ruská legie - autooddělení, četař
Gacík, Jan; n. 3. 8. 1890 Kunčičky; ruská legie - 6. pluk, četař
Gacka, Robet; n. 7. 4. 1890 Vítkovice; italská legie - 3. pluk, střelec
Kuča, Břetislav; n. 7. 12. 1897 Kunčičky; ruská legie - 4. pluk, střelec
Lanča, Josef; n. 27. 1. 1877 Kunčičky; italská legie - zdravotní oddíl, střelec
Liberda, Jan; n. 14. 5. 1873 Kunčičky; francouzská legie - 24. pluk, střelec
Moravec, Karel; n. 2. 12. 1895 Kunčičky?; italská legie - 34. pluk, střelec
Tomáš, Ludvík; 29. 7. 1887 Frýdek; italská legie - 34. pluk, střelec
Nenechte zapomenout na životní osudy těchto hrdinů, kteří významnou měrou přispěli 
ke vzniku samostatného Československa. 
Ing. Petr Maršálek
mob: 605 311 883
petr.marsalek@seznam.cz
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INFORMUJEME

Schůzka přihlášených zájemců k jednodennímu zájezdu na Slovensko se uskuteční 
ve středu 18. srpna od 15.00 do 17.00 hod. ve velké zasedací místnosti OÚ Baška/ pro 
zájemce z Bašky, Kunčiček u Bašky a Frýdku- Místku. Ve čtvrtek 19. srpna od 15.00- do 17 
hod. v restauraci U Čendy v Hodoňovicích/ pro účastníky z Hodoňovic/.
Vzhledem k tomu, že se jedná o zahraniční zájezd je nutno připravit jmenný seznam 
všech účastníků s jejich rodnými čísly / Vezměte si proto občanský průkaz. Na schůzce 
je nutno uhradit předpokládanou cenu zájezdu, která činí 250 Kč za osobu./ Zájezd 
je z větší části dotován/. O tento zájezd je zcela mimořádný zájem, snažíme se zajistit 
autobus  s kapacitou 55 míst, schůzky se proto mohou zúčastnit i další zájemci.
Veškeré bližší informace s upřesňujícím písemným programem zájezdu obdržíte na 
těchto schůzkách. Zájezd se koná ve spolupráci a finanční podporou cestovní kancelá-
ře Kovotour plus - Ostrava.
Předpokládaný program zájezdu:
Sobota 17. září - Liptovský Mikuláš - položení kytice ke hrobu Josefa Kovala,/ obča-
na Bašky/, který padl 3. března 1945 v bojích u obce Závažná Poruba - prohlídka 
památného vojenského hřbitova s průvodcem SCIS/ v ceně zájezdu/.
Dle zájmu návštěva Dämanovské jeskyně / v ceně zájezdu/, společný oběd - v ceně 
zájezdu, odpoledne návštěva termálních léčivých lázních Bešenova./ Vstupné si platí 
každý účastník sám. Na zpáteční cestě krátká zastávka pod hradem Strečno s malým 
občerstvením.
Těším se spolu s Vámi, že poznáme nejenom krásy Slovenska, ale také prožijeme hez-
ký a pohodový den.      
       Jaroslav Šmíd,    
       ved. zájezdu,

člen kulturní komise a místopředseda Osadního výboru Hodoňovice kontakt: 728 958 093

POMŮŽETE	I	VY	?

Máme desítky zajímavých fotografií i vzácných archivních materiálů dokumentující 
život  Bašky, Hodoňovic a Kunčiček u Bašky z období let 1900-2010/.
Rádi bychom je využili k zhotovení několika tématických DVD, které by mohly výhle-
dově sloužit jako zajímavá nabídka nejenom pro občany obce, rodáky, ale i další 
zájemce. Určitě obdobnou nabídku již připravily mnohé další obce .
I když fotografií máme skutečně dostatek ,přesto si myslíme, žeještě jsou mnohé , které 
máte uchovány ve vašich rodinných archivech a určitě by stály za to , abychom je do 
připravovaného DVD zařadili.
O která období máme  především zájem: Život ve školách 1900-1918./ Stará kunčic-
ká škola.
 Doba 1. světové války- vojáci- legionáři-dopisy z války.
II. světová válka- fotografie  z tohoto období-dopisy z vězení
Činnost spolků- nemáme fotografie – např. z cvičení Tělovýchovné organizace Orel.
Zapůjčené fotografie  Vám  obratem  vrátíme. Budeme rádi, když se nám  podaří  
Vaší zásluhou  objevit zatím pro nás některé zcela neznámé a zajímavé fotografie.
Kontaktujte pana F. Vaníčka, pracovníka OÚ Baška: 558 445 224

TĚŠÍME SE NA VAŠI  SPOLUPRÁCI 
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Hostinec	U	ČENDY

Je velice těžké pátrat historií budovy, proto jsem opět ta nejstarší data vytáhla z Pozemkové 
knihy Katastrálního úřadu Frýdek-Místek. 
Z dochovaných pramenů majiteli č.p. 43 byly tyto osoby:
30.11. 1859 – Franz Kubala
20.11. 1900 – Ludvík Kubala
Od listopadu 1901 – obec Hodoňovice
20.3. 1914 – Josef a Marie Pěsňovi
 2.10. 1922 – Valentin a Marie Kupčovi
28.1. 1925 – Hynek a Jenovefa Matýskovi
20.11. 1931 – Cyril a Marie Tomešovi
14.12. 1932 – Jaroslav a Marie Zátopkovi
  3.12. 1936 – Čeněk a Adéla Stýskalovi
12.10. 1962 – Jednota, lidové spotřební družstvo Frýdek – Místek
Po r. 1989 – vráceno rodině Styskalů

Chtěla by trochu podrobněji rozvíjet životní příběh Vincence (Čeňka) Styskaly pomocí zápisků 
pořízených z vyprávění jeho synů Lubomíra a Bedřicha. Zde jsou tedy jejich vzpomínky:
Vincenc (Čeněk – je francouzký význam jména Vincenc = vítězný) Styskala se narodil na 
Ostravici v roce 1906, bydlel s rodiči na chalupě a už ve svých čtrnácti letech mu zemřel otec. 
Bylo třeba se postarat o hospodářství, on sám se těžké práce nebál. Vyučil se kolařem, ale život 
tady v beskydských horách byl těžký, zimy dlouhé, když konečně roztál sníh, sázely se brambo-
ry, selo obilí a nejhorší na tom vše bylo, že žili  v oblasti, kde hodně pršelo a voda pravidelně 
brávala s sebou veškerou úrodu.Takto veškerá dřina přišla nazmar. Když se oženil s Adélou Ki-
šovou (1909) (ze Starých Hamer), koupil si koníka a svážel dřevo z okolních lesů. V roce 1934 
se jim narodil syn Lubomír, za rok na to (1935) syn Bedřich. Život na Ostravici byl čím dál těžší, 
proto se s manželkou rozhodli prodat domek a veškeré peníze, co získali, i věno paní Adély, 
investovat do koupi domku úplně jinde. Protože v Čeňkovi dřímal podnikatelský duch, měl rád 
lidi, společnost, a když se jim naskytla ke konci roku 1936 možnost koupě nevelkého stavení ve 
středu vesnice Hodoňovice, která sloužila jako místní hospoda, neváhali koupit.
Bylo třeba stavbu rekonstruovat. Protože nový hostinský byl pracovitý, nebál se za  pomoci 
místních občanů budovu přestavět. Zvelebil výčep, přistavěl sál, vzadu i výklenek pro muzikanty,  
tesaři bylo stavení přikryto sedlovou střechou.
Přišel ale rok 1939, kdy území bylo zabráno Němci, vyhlášená mobilizace. I Čeněk Styskala 
musel odejít, ale brzy se vrátil. Peněz bylo třeba, proto začal pracovat na šachtě v Ostravě, kam 
dojížděl na motocyklu. Jednou ale při cestování došlo k nešťastné srážce s koňským spřežením, 
ležel dlouho v nemocnici s nohou v sádře. Po lékařských zákrocích se přece jen zotavil, násled-
ky zůstaly však trvalé – napadal na nohu a začal pobírat invalidní důchod. Na šachtě pracoval 
do roku 1941.
Léta válečná jistě nebyla jednoduchá, ale hostinec v Hodoňovicích „žil“. Místní občané se zde 
přicházeli bavit, přijíždějí zde rádi i intelektuálové, podnikatelé a obchodníci z Frýdku i Místku a 
ochotný hostinský je rád obslouží v každou hodinu, paní Adéla dokonce pro ně smaží „placky“ 
v pozdních nočních hodinách. Hostinský Čenda měl obchodního ducha, dokázal sehnat potra-
viny, uzeniny, prostě vše, co bylo třeba. Věděl, že to vše je trestné, 
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stále byl v riziku, ale rád lidem pomohl. Samozřejmě se dočkal udání, jednoho dne přišlo 
gestapo dělat domovní prohlídku, že údajně uchovává zbraně. Ale s konstatováním: „Pane 
hoteliére, máte tady jen to, co každý hostinský, nic mimořádného,“gestapo odešlo s nepoří-
zenou.
Spousta udání přišlo v té době i na okresní úřad, že občané Hodoňovic neodevzdávají, co 
mají. Čenda vždy věděl, kdy je zle, kdy přijde nějaká kontrola. To pak dal echo místnímu 
fojtovi (starostovi) obce Leopoldu Pavlasovi, co mohou čekat. Když kontroloři přišli, stavili se 
vždy do hospody k Čendovi, ten to s nimi probral při skleničce kořalky a pohoštění, na něž 
přispěli místní sedláci, a většinou se vše tímto vyřešilo. Tak si pomáhal hostinský s fojtem.
Za války Styskala dokonce opět hospodu, za velkého přispění všech známých a místních 
lidí, přistavil.
Po válce, kdy nastala atmosféra velkého budovatelského nadšení, dvouletého plánu obnovy 
země, vzal si i hostinský půjčku 100 tis Kč, aby ji investoval do zvelebování stavby. Neměli 
s manželkou ani ložnici, nebylo to třeba, všechny peníze šly do hospody.
Skutečně největší rozkvět zažívá hostinec Čenda v letech 1945-48, kdy vznikají v obci 
spolky, lidé se chtějí bavit. Do hostince přijíždějí za zábavou i bašťané, kunčičané, ochotní-
ci zde hrají divadlo za režírování Františka Vokála – úspěch u občanů měla třeba předsta-
vení Švanda dudák, Paličova dcera, Na letním bytě, Dámy a husaři.  V zimě pak probíhají 
bály, plesy, k nejoblíbenějším patřil maškarní bál.
V roce 1946 otevřeli Styskalovi v pravé části hostince obchod, kde prodávala paní Adéla, 
šlo vše dobře až do roku 1948, kdy došlo k znárodňování. 
I v té době se opět projevila prozíravost pana Čeňka, kdy dal družstvu Budoucnost obchod 
a obec i místní občané byli spokojeni. Brzy však přišel o hostinskou živnost, hospoda i 
obchod nakonec připadla  Jednotě.
Protože z něčeho museli být živi, začal pracovat v prodejně Jednoty v Bašce (dříve u Siko-
ry, dnes je majitelem budovy p.Bauer – prodejna pohárů). I manželka a synové dojížděli 
za prací.
V roce 1950 se manželům Styskalovým narodil třetí syn Petr, pan Čeněk pak pracoval ve 
Frýdku ve Slezanu jako údržbář, později i na vrátnici.
V hodoňovickém hostinci nazvaném „Pod Čupkem“ se střídali hospodští tak, jak je tady 
posílal zaměstnavatel – čili  Jednota. Do svého hostince se Čeněk jako hospodský dostal 
nějakým zvláštním přičiněním  místních  občanů Drahoslav Königa a Josefa Pastorka a 
pracoval tu do roku 1983.
Jednota v hostinci začala dělat velkou rekonstrukci nebo možná derekonstrukci v roce 
1987. Vyměňovaly se okna, byla strhnuta podlaha v sále i ve výčepu, takže nějaké pose-
zení při pivku v místním hostinci nebylo příjemné, tržby nejsou, hostinec upadá.
V roce 1987 umírá Čeněk Styskala, v roce 1996 pak jeho paní Adéla.
Když přebrali po sametové revoluci opět do svého vlastnictví tři Styskalovi synové, nacházel 
se v hrozném stavu, bez podlah, zanedbaný, ale o Vánocích 1989 tu přece jen vyhrávala 
harmonika ve výčepu, točil se Radegast a potomci slavného „Čendy“ si dali předsevzetí, 
že zašlou slávu hostince musí obnovit.
Dalo to jistě spoustu úsilí, práce, než se vše aspoň trochu zvelebilo, aby se tu opět začali 
učit chodit na dobré čepované pivko, na kulečník i pro pobavení místní občané. Znovu byl 
změněn název hostince, a sice bašský rodák, malíř Bedřich Šimoňák vepsal na fasádu opět 
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název – hostinec „U Čendy“.  V roce 1997 přikrášlil svou malbou s vyobrazením kraji-
ny pod Lysou horou i místnost výčepu.
Takovou perličkou jistě byl nápis na místní škole, která stojí hned naproti hostince. Tam 
stálo psáno:
„Pojď sem, dítě, chceš-li moudrým býti,“ a na hostinci  pak bylo:
„Pojď sem, chceš-li vesel býti.“
V roce 2005 se rodinná rada Styskalových rozhodla, prodat hostinec synovci ze strany 
manželky Lubomíra Pavlovi Kowalczykovi s manželkou.
Ten při svém zaměstnání provozuje hostinec „U Čendy“, začíná si  na patře renovovat 
byt, aby se v r. 2007 mohl s manželkou Danielou a dvěma syny, dvojčaty Františkem a 
Antonínem, zde nastěhovat.
Před hostincem postavil krytou pergolu, kde se v teplých dnech může občerstvit asi 
třicet hostů, v zadní části za hostincem je zahrada, kde je možné též pořádání různých 
letních podniků. Místo zde najde asi 100 lidí pod plátěným přístřeškem na dřevěných 
lavicích.
Plánovaná je úprava jeviště, sociálních zařízení, nové posezení před hostincem. Plánů 
je jistě mnoho, ale chybí finance.
Současnému hostinskému Pavlovi Kowalczykovi je jasné, že ho čeká při zvelebování 
hostince ještě spousta práce. Věří, že k tomu bude mít hodně sil a že mu pomohou 
místní občané, kteří jsou příznivě nakloněni pomoci, aby se zde mohly pořádat různé 
akce, které by mohly stmelit vesnici, přitáhnou lidi z okolí. Tak hodně síly, hostinský 
Pavle od Čendy, ať se ti daří naplňovat odkaz svých předků – úspěšně provozovat 
vesnickou hospodu.
Tak jako jsem psala u všech restauračních zařízení v obci, i tady musím dopsat:
V hostinci „U Čendy“ se čepuje Radegast 12˚, Plzeň 12˚, v létě tmavý Kozel 10˚, jinak 
je zde nabízen široký sortiment vín a alkoholických nápojů a výtečná medovina (domá-
cí, hostinský Pavel je totiž včelař). 
Chybí teplá kuchyně, kterou zajišťuje jen na pořádané akce. Jinak běžně v prodeji 
nakládaný hermelín, teplá klobása, korbáčiky, utopenci.
Ve výčepu se občerství 30 štamgastů, sál pojme maximálně 150 hostů. Velkým plus v 
sále je jistě podium, které čeká na zvelebení. Mívají tady zkoušky různé kapely.
Pro pobavení slouží ve výčepu kulečník, na sále stolní fotbal a šipky.
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Josef	Merta	patřil	k	významným	osobnostem	karavaninku

V letošním roce, / 22.- 26. října/ připravuje Kulturní komise v Bašce za spolupráce dalších 
zájemců výstavu „OHLÉDNUTÍ“, která jejim návštěvníkům přiblíží zajímavé události prová-
zející život obce v letech 2007 - 2010. Výstava bude rovněž obohacena o velkoplošnou 
videoprodukci dokumentující zajímavé události obce, které svýmvýzna-mem oslovily širší 
veřejnost našeho regionu./ Beskydská podkova,Baškohrátky, Mezinárodní pěvecký festival, 
a některé další. Bude však také i vzpomínkou na některé občany, se kterými jsme se v tomto 
období v Bašce naposled rozloučili. 
Je mezi nimi i Josef Merta, významná osobnost československého karavaninku, který 
zemřel 31. prosince 2009. Byl nejenom její zakládající člen a od roku 1982 dlouholetý 
předseda Caravan clubu Frýdek- Místek, který byl do roku 1990 organizován pod základ-
ní organizací Svazarmu Automotoklubu Frýdek Místek.
„Pamětníci a jeho přátelé si snad připomenou, že se mu na Olešné podařilo iniciovat 
vybudování špičkového tábořiště, kde se po dobu dvaceti let pořádaly pravidelné srpnové 
srazy, které se zde konaly vždy o posledním srpnovém vikendu. V roce2002 tábořiště 
musí ustoupit výstavbě aquaparku. Následuje výstavba tábořiště Březinky v Raškovicích, o 
několik let později také zrušeného, prozměnu kvůli výstavbě mostu.
Výrazně přispěl i k vybudování vynikajícího tábořiště Morávka,které své služby poskytuje 
nejen FM - karavanistům, ale i jejich kolegům z českých a zahraničních karavan klubů, kteří 
se na něm sjíždějí zejména při podzimním „Burčáku,akcí organizovanou od roku 1988. 
Bývá zde rušno již od Velikonoc: slaví se Kácení máje, Letní setkání, zmíněný Burčák i 
Mikuláš“, uvedl jeden z jeho přátel Pavel Hub.
K významné  události v historii Caravan Clubu dochází na Ustavujícím Valném shromáž-
dění 22. dubna 1990 v Ostravě, kdy se Československý Caravan Club stává samostatnou 
součástí Autoklubu Československé republiky. Josef Merta, občan Bašky, je na tomto shro-
máždění zvolen viceprezidentem Autoklubu České republiky.
Karavanisté začali psát svou novou historii. I zde patří  nezastupitelné místo Josefu Mertovi. 
„Mezi karavanisty byl znám také jako stavitel karavanů:jeho obytné přívěsy jezdí dodnes 
nejen v České republice, ale i v zahraničí. Karavan KUMER obdivovala dokonce  firma 
Adria jako prototyp ideálního uspořádání a provedení. Tento obytný přívěs předběhl svou 
dobu o desítku let. Pepík Merta byl vynikající organizátor s diplomatickým jednáním. Za 
jeho předsednictví členové CC Frýdek- Místek společně s dalšími českými karavan kluby 
objeli značnou část Evropy, zúčastnili se řady mezinárodních i celosvětových srazů a získali 
dobré jméno doma i za hranicemi,“ uvedl v časopise Caravans Jiří Zatloukal.   
  

        F. V.
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Nabízím	zemní	a	výkopové	práce	strojem	

(výkopy, základy, různé přípojky,bazény, podklady pod zámko-

vé dlažby, chodníky, terénní úpravy).  F-M   Tel: 774 681 700, 

775 637 265

Stavby rodinných domů, zateplení fasád - i s programem „Zele-

ná úsporám“, zámkové dlažby, sádrokartony, omítky, obklady, 

dlažby.

Jiří	Fluksa,	608	877	165,	www.stavby-rd.cz
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Program	kina	v	Bašce	na	srpen	–	září	2010

Úterý 17. srpna ve 20.00 hod.
A - TEAM / USA /

Velkolepá akční komedie plná honiček , vtipků atd
Hrají : Bradley Cooper , Liam Neeson ,Sharlto Copley a další #
Mládeži do 12 let nevhodný    České titulky   105 min    Vstupné 51,-Kč

Úterý 24. srpna v 18. 00 hod.
PRINC Z PERSIE: Písky času / USA /

Romantický, dobrodružný film zasazený do tajuplné Persie v šestém století.
Hrají : Jake Gyllenhaal, Gemma Arterton a další #
Mládeží přístupný    České titulky        115 min          Vstupné : 51,- Kč

Úterý 31. srpna v 16.00 hod.
JAK  VYCVIČIT DRAKA / USA /

Dobrodružná animovaná komedie  se odehrává na drsném Severu ,který obývají  
Vikingové a s nimi i draci.
Hrdinou filmu je Vikingský  teenager Škyťák ,který osvobodí ostrov Blpu od  dračího 
plemena.
Mládeži přístupný   České znění   95 min    Vstupné: 51,- Kč

Úterý 31. srpna v 18.00 hod.
TWILIGHT  sága:  ZATMĚNÍ   / USA /

Vnitřní i vnější boj hlavní hrdinky Belly v akčním hororu V hl.rolích : Kristen Stewart 
,Robert Pattinson , Ashley Greene a jiní #
Mládeži do 15 let nevhodný    České titulky    110 min     Vstupné : 51,- Kč

Úterý 7. září v 18.00 hod.
KUKY SE VRACÍ     / ČR /

Nový český poeticko dobrodružný rodinný film Jana Svěráka.
Jedinečný snímek spojující dětského a dospělého diváka v kombinaci hraného a animo-
vaného příběhu
Mládeži přístupný        95 min      Vstupné : 51,- Kč

Středa 8. září v 10.00 hod.
MAMAS - PAPAS     / ČR /

Zuzana Bydžovská , Zuzana Čapková , Filip Čapka , Martha Issová , v hl.rolích filmu 
Alice Nellis.
Film popisuje rodinné vztahy včetně problémů spjatých s mateřstvím a rodičovstvím na 
osudech čtyř párů.
Mládeži do 12 let nevhodný       110 min          Vstupné: 30,- Kč
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Úterý 14. září v 18.00 hod.
SOLOMON  KANE   / Francie /

Temné, výpravné ,akční fantasy jehož námětem je sbírka povídek věhlasného americké-
ho spisovatele Roberta E. Howarda.
Mládeži do 15 let nevhodný      100 min     České titulky       Vstupné :  51,- Kč
 
Středa 15. září v 9.30hod.

SMOLÍČEK     / ČR  /
Pásmo veselých animovaných pohádek se známými postavičkami a zvířátky.
Mládeži přístupný        65 min                     Vstupné : 20,- Kč

Úterý 21. září v 18.00 hod.
POČÁTEK    / USA /

Leonardo DiCaprio ,Eflen Page , Marion Cotilard , Michael Caine v hl.rolích sci- fi 
snímku ,který nás zavede nejen na různá
místa na světě ale také i do  intimního a nekonečného světa snů.
Mládeži do 12 let nevhodný       České titulky     140 min      Vstupné : 51,- Kč

Úterý 28. září v 18.00 hod.
ZATÍM   SPOLU, ZATÍM  ŽIVÍ   / USA /

Tom Cruise a Cameron Diaz v nejakčnější jízdě tohoto    léta.
Romantická komedie.
Mládeži do 12 let nevhodný     České titulky      105 min      Vstupné 51,- Kč
 
V měsíci říjnu připravujeme :  Kajínek , Shrek- Zvonec a konec , EXpendables: Postra-
datelní , Čarodějův učeň, O hloupém peciválovi , 
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NEPŘEHLÉDNĚTE	!!!

BLIŽŠÍ PODROBNOSTI V DALŠÍM ZPRAVODAJI OBCE BAŠKA

Po jistě   zajímavé nabídce probíhajících  akcí „srpnového bašského kulturního léta“, které   
můžete navštívit v Bašce,  Hodoňovicích  i v Kunčičkách u Bašky, máte  možnost  se seznámit 
s neméně  zajímavými akcemi, které  připravují v Bašce pro podzim a prosinec 2010.  Jejich 
organizátoři: Kulturní komise Obce Baška, Lašský smíšený pěvecký sbor, Kino Baška přicházejí 
s nabídkou, která by mohla oslovit co nejširší veřejnost obce,
 návštěvníky všech věkových skupin , určitě si bude z čeho vybrat:
Již dnes zveme seniory a nejenom je  na  pořad, který se uskuteční v neděli 3. října v 15 hod. 
v sále KD Bašky- Vystoupí  zde velice oblíbení  umělci Slezského divadla v Opavě,  s pořadem  
nestárnoucích operetních a muzikálových melodií - které nikoho nezklamou, jistě potěší a budou 
skutečným balzámem na duši .
A protože se toto nedělní odpoledne koná v rámci „Mezinárodního dne seniorů“, je vstup pro 
seniory ,ale i nezaměstnané a děti zdarma . Další návštěvníci budou mít možnost si zakoupit za 
50 Kč vstupenku v předprodeji.
Vstupenky si však musíte vyzvednout nebo zakoupit  předem- od  pondělí  13. září na OÚ v 
Bašce - sl. Petra Ferfecká.
V týdnu po  skončení komunálních voleb se  v sále KD uskuteční od pátku 22. října do  úterý 
26. října výstava OHLÉDNUTÍ, která přiblíží návštěvníkům nejenom některé  zajímavé společen-
ské, sportovní a kulturní akce, které  se v Bašce konaly v právě skončeném volebním období. Dá 
však také nahlédnout  do bohatého života  spolků, organizací, škol,ale i duchovního života. / 
vstup zdarma/.Zajímavá bude i menší expozice  obrazů akademické malířky A. Kocůrkové, ze 
soukromé sbírky pana Jaroslava Šmída z Hodoňovic. Budou však osloveni i další zájemci, kteří 
se mohou představit svými koníčky a zálibami.
V rámci této výstavy  se v neděli 24. října v 15 hod. na závěr akcí pořádaných k připomenutí 
100. výročí nedožitých narozenin českého pěvce  Eduarda Hakena, čestného občana Bašky, 
uskuteční Slavnostní pořad „POCTA MANŽELŮM  HAKENOVÝM.“
 Vedle Lašského smíšeného pěveckého sboru ,hlavního pořadatele – jednají zpěváci o vystoupe-
ní  oblíbené české herečky Gabriely Vránové, jejího syna režiséra ČT a vynikajícího herce On-
dřeje Kepky, sólistky opery ND, janovické rodačky– Ireny Magnuskové a dalších umělců.Svou 
účast , i přes značnou zaneprázdněnost přislíbila i PhDr. Marie Ulrichová- Hakenová,zúčastnit 
by se měla i dlouholetá  klavíristka LSPS paní Ing, Marie Volná-Kubelková, žijící v současné 
době v Praze. Pamětníci si možná  připomenou, že LSPS  doprovázela  na mnoha společných 
koncertech s umělci Národního divadla Praha./ 1977-1987/. 
V rámci  slavnostního odpoledne  se také uskuteční „symbolický  křest“ II. Almanachu LSPS, který  
by měl fotografiemi i zajímavými texty  přiblížit nejenom atmosféru úspěšného Mezinárodního 
pěveckého festivalu, pořádaného ve dnech 8. a 9. května 2010, ale i medailony těch, kteří  se 
na spolupráci s umělci ND podíleli.
 Zásluhou  finanční podpory Ministerstva kultury České republiky se podařilo  LSPS zajistit  úhra-
du nákladů spojených s jeho přípravou a tiskem. Tento almanach, který bude 
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jistě příjemným překvapením, dostanou  všichni návštěvníci Slavnostního pořadu 
„Pocta manželům Hakenovým“ zdarma.  
KINO Baška  připravuje  na  říjen 2010- uvedení  nového , dlouho očekávaného 
českého  filmu KÁJINEK, jistě   si jeho shlédnutí nenecháte ujít.
V úterý 30. listopadu  KINO BAŠKA uvede mimořádné filmové představení nového 
českého filmu „ROMÁN PRO MUŽE.“ Toto filmové představení  bude spojeno se 
slavnostním aktem „symbolickým křtem“  kalendářů  BAŠKA 2011. Jejich kmotrem 
by měl být starosta Obce Baška. Tento  stolní kalendář  , tak jak tomu bylo i v minu-
lých letech, obdrží  každá domácnost v obci zdarma.
Pro školy a mladou generaci  připravujeme v listopadu, případně v říjnu- termín  se 
upřesňuje, vystoupení  Pavla Nováka ml. Jeho otec Pavel Novák st., který bohužel 
již zemřel ,  v minulých letech  pro školy i pro veřejnost v  Bašce několikrát úspěšně 
vystoupil. Jeho syn   pokračuje  v umění svého otce , o  koncerty Pavla Nováka ml . 
je všude mimořádný zájem. Určitě nejinak tomu  bude i v Bašce.
A v prosinci, i když  není ještě program definitivně  uzavřen- máme potvrzen vánoč-
ní koncert vynikajícího brněnského folkového souboru „POUTNÍCI,“ který v sále KD 
Bašky ještě nehostoval. Jistě i tento vánoční koncert se  stane  mimořádným zážit-
kem, který  všem návštěvníkům, snad  zcela zaplněného sálu KD v Bašce připraví  
neopakovatelnou předvánoční  atmosféru.     
   

       František Vaníček

TERMÍNY	SVOZU	ODPADU

Tříděný odpad: Baška  6.9. – 7.9.  4.10. – 5.10.
  Kunčičky 8.9. – 9.9.  6.10. – 7.10.
  Hodoňovice 9.9. – 10.9.  7.10. – 8.10.

Popelnice: Baška  18.8., 1.9.,  15.9., 29.9., 13.10.
  Kunčičky 19.8., 2.9.,  16.9., 30.9., 14.10.
  Hodoňovice 20.8., 3.9.,  17.9., 1.10., 15.10.

HODOŇOVICKÁ	POUŤ

Zveme všechny občany sloučené obce Baška v neděli 12. září 2010 na pouť do 
Hodoňovic.
Pro děti se točí kolotoče už od pátku, v neděli od 14 hod. hraje pro vás všechny v 
sále U Čendy cimbálová muzika.

Přijďte se pobavit s přáteli. 
Zve hodoňovický fojt, Čendaspolek a osadní výbor
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